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סטופ. התורה מפסיקה לספר את כל רצף האירועים השבוע, רק כדי לתאר בפירוט אירוע קטנטן: איך אדם 
אחד מכניס אורחים לאוהל שלו. איך אברהם אבינו רודף אחרי שלושה אנשים זרים כדי לבדוק מה שלומם 

 ולתת להם לאכול ולשתות. 
מטרתה להורות, להדריך,  -ה" היא מלשון הוראה למה? כי זה העיקר. כי זה לא ספר מדע או היסטוריה. "תור

לחנך. לכן היא לא מדווחת כמעט כלום על כל העמים והממלכות שקמו ונפלו באותה תקופה, אבל כן 
עוצרת ומאטה כשמדובר בהכנסת אורחים. אלפי שנים מתוארות בפסוקים ספורים, אבל מתי שיש לקח 

ות. כל המעשים ה"קטנים" האלה, שאף חוקר לא היה צריך לעצור וללמוד ולהסיק מסקנ -אנושי חשוב 
- מתעכב עליהם, הם בסופו של דבר המשמעותיים והמשפיעים ביותר. עובדה. אלפי שנים אחרי הכנסת

 האורחים הזו, אנחנו לומדים אותה השבוע מחדש.
 

 

 נר זיכרון

 

 תשנ"גחשון  כ"א -ז"ל  יפה לופסקי
 

 "דמחשון תש כ"ה -ז"ל  נינה לייטנר
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 

 שהשמחה במעונם
 טוב -מזל 

 

 ., בת למעין ואילוןרותם-לניצה ויוסי קנר ולכל המשפחה להולדת הנכדה
 

 לנעמי ומשה פורת ולכל המשפחה להולדת הנין, נכד למיכל ומשה, בן לאביטל ונהוראי.
 
 
 
 

 2580#וג מקוצר חי - מטלפון ביתי נייח )מתוך הקיבוץ( -שר"פ  מוקד
 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל. 073-2341234או לטל' 

 

 
 
 

 זמני  שבת
 
 

 17:23       תדלקת נרוה

 

 17:43       מנחה וקבלת שבת 

 

 08:30        שחרית

 

 30:13        מנחה א' 

 

 17:30                 מנחה ב'

 

  18:29       השבת צאת 
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 פינת ההלכה
 

 

 "יש ברית! אין תחנון?!..."
 
 

, האם בתפילת אחר הצהרייםבימים בהם מתקיימת ברית מילה בבית הכנסת  שאלה:
 פטורים מאמירת תחנון? וכן מה הדין בחתן ביום חתונתו ובשאר שמחות? שחרית

 
אין אומרים תחנון במניין שבעלי שמחה של מצווה מתפללים בו. לפיכך אין להלכה  תשובה:

 בשבעת ימי המשתה שלו.  חתן אומרים תחנון במניין שמתפלל בו
תחנון, ואם מתפללים מנחה סמוך לחתונה  אומרים -חתונתו  לפניאבל בשחרית ומנחה ש

 .באולם השמחות, כבר אין אומרים תחנון
 

אין אומרים תחנון. בעלי הברית הם: אבי הבן,  - הברית בעליוכן במניין שמתפלל בו אחד מ
הסעודה, שאם עורכים את הברית בבוקר, המוהל והסנדק. והפטור נמשך מהבוקר ועד 

בשחרית אין אומרים תחנון. ואם הברית אחר תפילת מנחה, גם בשחרית וגם במנחה אין 
  (.יט פס"ת ועי' כב, קלא, מ"ב) נוהגים לומר תחנון

 
 בבית ולא רק במניין שאחד מבעלי הברית מתפללים בו אין אומרים תחנון, אלא אף

אומרים תחנון. ובבניין שיש בו כמה אולמות תפילה, רק  שבו תיערך הברית אין הכנסת
באולם שתיערך בו הברית אין אומרים תחנון. ואם הם קהילה אחת, בכל המניינים שבכל 

 .האולמות אין אומרים תחנון
 

רבים נהגו שלא לומר תחנון במניין שמתפלל בו נער שהגיע באותו יום למצוות,  :מצווה בר

 .וןויש נוהגים לומר בו תחנ

 .רבים נוהגים שלא לומר תחנון במניין שמתפלל בו אבי הבן, ויש נוהגים לומר :הבן פדיון

רבים נוהגים שלא  - תורה ספר הכנסת מסכת או סיום בתפילה שנערכת סמוך למסיבת
 .לומר תחנון, ויש נוהגים לומר

  .במקום שיש ספק אם לומר תחנון, הנכון שלא לאומרולהלכה 

 
גדולים וצדיקים, דעת רובם המוחלט של הפוסקים שצריך לומר תחנון, וכן בימי הילולא של 

המנהג. והפוסקים החסידיים סוברים, שאותם ההולכים בדרכו של צדיק מסוים, ועוסקים 
בתורתו בכל השנה, וביום ההילולא שלו עורכים לכבודו סעודה, באותו יום לא יאמרו תחנון. 

 . רים, צריכים לומר תחנוןאבל בשאר ימי ההילולא של צדיקים אח
 

  .בברכת שבת שלום, הרב מיכאל
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 מועדת בית הכנסת
 

 (, 28.10) , י"ט חשוןמיום ראשון ,זמני התפילות בשעון חורף
 

  .06:00   שעהבתפילת שחרית 
 

 . 16:25   שעהבתפילת מנחה 
 

 .19:15תפילת ערבית נשארת בשעה 
 שמעון .ד                                                              
 
 

 
 

 מהמרכולית
 

 המרכולית סגורה. -. תזכורת (30.10כ"א חשון ) ,ביום שלישי תקיימוי -בחירות למועצה 
 נא להתארגן בהתאם.

 

 כשאר ימי השבועהכולבו פתוח בימי ראשון רצוף  - לתשומת ליבכם ונוחיותכם
 (.9:00 - 11:00סגור בין  לא)

  

 צוות המרכולית.       
 
 
 
 

 מהמרפאה
 

כחלק מתוכנית החיסונים של משרד  'ח-ו ', ב'מקבלים חיסונים בכיתות א ילדי בית הספר
 הבריאות.

 התיעוד הזמין היחידי של החיסון הוא בפנקס החיסונים של הילד.
 לכן חשוב מאוד לשמור את הפנקס לכל החיים.

צים לאחר קבלת החיסון בבי"ס לבוא עם הפנקס למרפאה ולתעד את קבלת החיסון יאנו ממל
 וכך יהיה עוד מקור מידע זמין בעת הצורך. ,בתיק הממוחשב של הילד - גם במחשב

מאוד חשוב שיהיה מעודכן גם  "במרפאת למטייל"המקבלים חיסונים במיון או  גם מבוגרים
 אצלנו החיסונים שקיבלו, בעיקר טטנוס.

 

  -השינויים של השבוע 
 .11.30-14.00קבלת אחות  (,29.10)חשוון  'כ ,יום שני

 

 .המרפאה סגורה - יום בחירות - (30.10)א חשוון "כ ,יום שלישי
 

 חגית. -שבת שלום 
 

 

 

 מועדת בריאות
 

ניתן וחופשה. בזמן חופשתי יחליף אותי מוטי תורן באהיה  30.10-7.11בין התאריכים 
 .לפנות אליו במקרה הצורך

 גידי. -שבת שלום        
 
 
 

 
 

  

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

בבית מדרש 17:30בשעה תקיים ת  
 

 נשים מוזמנות. 
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 נוךימועדת ח
 

ונתנו לנו הרגשה של המשך החופש הגדול. היה קצת מאתגר להתחיל  החגים הגיעו מוקדם
להתרגל ללו"ז ולקבוצות החדשות,  ,שנה חדשה בלי זמן מינימלי להתארגן מבחינת הבתים

 אך ב"ה התגברנו על זה. 
 

הלכו לחלק לכלל משפחות הקיבוץ תפוח בדבש לכבוד  מדריכי וחניכי סניף בני עקיבא
 החדשה. השנה 

 

הכינו שלטים עם איחולי שנה טובה והלכו לחלק אותם לענפים השונים  ב-בית הילדים של א
 בקיבוץ.

 

מהנה, ובו נתנו  תרבות הפנינג קישוטי סוכהעליזה מהערכנו במערכת החינוך יחד עם 
 רעיונות והדגמות לקישוטים מיוחדים לסוכה. למשפחות 

 

בתיאום עם שושנה סטולפנר עזר לוותיקים לבנות את הסוכות שלהם,  הנוער הנפלא שלנו,
נוער שלנו, שמגיע כל ה בניואחרי החג עזר לפרק ולקפל אותן. בהחלט אפשר להתגאות ב

 שנה לעזור מזמנם וכוחם לוותיקי הקיבוץ.
 

הצלחנו לארגן במעט זמן שהיה לרשותנו והוא היה ממש מוצלח.  את החופש של סוכות
 עשו פעילויות מגוונות ונהנו יחד.  ,הילדים יצאו לטיולים

 

דשא סינטטי ושתלנו בו את  פרסנו ,שיפרנו את הכניסה לקיבוץ יחד עם ילדי החטיבה,
בשנה שעברה. אתם יכולים להתרשם בכל פעם  הכינוו -גינה המקושטות שילדי אהציפורי 

 שתיכנסו לקיבוץ.
 

 ליהו עם מדריכי וחניכי בני עקיבא.יצאנו להקפות שניות בשדה א במוצאי שמחת תורה
בצד איתו היה מרשים ומשמח. היה יפה לראות שאחת המדריכות לקחה ספר תורה לרקוד 

 של הבנות וכל שאר בנות הקיבוצים הצטרפו אליה.
 

בת השירות שנשארה לשנה שנייה, הודיעה לנו שהיא רוצה  לצערי אחרי החגים שני גבע,
קצת עם הוותיקים.  שירות בקיבוץ. שני התחילה להיות קומונרית וגם לעבודהלפרוש משנת 

שני בחרה  ,בשל קשיים שונים, בשוני של העבודה לעומת שנה שעברה ומסיבות אישיות נוספות
 ללכת למדרשה. אנו מודים לה על התקופה שנתנה לנו ומאחלים לה בהצלחה בהמשך הדרך. 

 

אבישג כהן  ,בינתיים אני בקשר עם רכז צפון של בני עקיבא לבדוק לגבי קומונרית חדשה.
שכל צוות ההדרכה נרתם לעניין לעזור להוביל  ,התנדבה להיות המקשרת של הסניף. ראוי לציין

ולצמוח.  את הסניף יחד עם אבישג, על מנת שהסניף ימשיך להתקיים ולעבוד בצורה טובה
בהרבה סניפים שלא מצאו קומונרית, יש מקשרת שזו מדריכה בפועל שעומדת מול המקשרת 

רעיונות לקבל הודעות מהתנועה,  להעביר - בא. תפקיד המקשרת הואהאזורית מטעם בני עקי
הם והתנועה יכולה לתת לנו דברים ש - חולצות תנועה וכדומהחוברות הדרכה, להכין פעילויות, ל

אלי לטפל בכך, גם  יפנובעיות בהדרכה או עם חניכים המדריכים  ויעבדו מול אבישג. אם ייווצר
 ציוד וכדומה יהיה דרכי. השבוע צריכה להיות לנו פגישה עם רכז צפון והמקשרת ואוכל לעדכן

 הדברים. על התפתחותאתכם 
 

ב הוחלפה המדריכה המובילה. אחרי שיחה פתוחה -בבית הילדים של אשינוי נוסף בחינוך, 
שני הצדדים  -ילדים, הבנו עם רחלה אמויאל מבית שאן שפתחה את השנה כמובילה בבית ה

פנתה אלינו לגבי משרה זו, והיא אורטל פרלשטיין  ,שנסיים את העבודה המשותפת. לשמחתנו
 .2019ב עד ספטמבר -תחליף את רחלה בצורה קבועה כמובילה בבית הילדים של א

אורטל כבר עבדה כמה שנים במערכת ואנו בטוחים שהיא תתרום רבות לייצוב המערכת, 
רוגע לילדים ושלווה להורים שילדיהם ילכו בחדווה לבית הילדים ויהנו  ,ביטחוןלתחושת 

מהפעילויות והאהבה שיקבלו אצלנו. בהזדמנות זו נודה לרחלה על החודשיים שהייתה עמנו, 
 ד עם תהל ושני בנות השירות.חונאחל לאורטל הצלחה בהובלת בית הילדים י

 

לערב הוקרה על התרומה  ן בשלוחות,"להנהלת איל"ן הזמינה את מנהלי קייטנת אי
והפעילות לאורך שנים של עשייה למען ילדי איל"ן ובמיוחד על הקייטנה היפה שהרמנו 

 בקיבוץ גם השנה במהלך החופש הגדול.
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יהיה השנה בקיבוץ  ניווט לזכר יותם גלבועהשמרוץ  ,אחרי מאמצים רבים, אישרו לנו
ומעלה ובני נוער  'שלנו. מעבר לכך שזה אירוע אזורי מדהים, שהמון בתי ילדים מכיתות ד

מכל העמק משתתפים בו, זהו אירוע ארצי, שבאים אליו מכל הארץ אנשים שנמצאים באיגוד 
 1,000-הניווט המקצועי הארצי וגם חובבנים שאוהבים לרוץ. באירוע זה משתתפים סה"כ כ

נשים וטף. המועצה עוזרת בהרמת הפרויקט הזה, ומביאה את הציוד שלה וכמובן  ,ריםגב
 (.8.2.19ג' אדר א' )  ,יום שישי בתאריךכיבוד קל לכלל המשתתפים. המרוץ יתקיים 

 כשנתקרב לאירוע נכתוב קצת יותר בפירוט על הדברים. 
 

בשנתיים האחרונות בשלוחות, תן' שהתעקשתי, וזכינו לארח אותו -אני בטוח שכמו 'השוק קח
בקיבוץ, גם  ועוד הרצאות מהמועצה, ופעילויות של הקיבוץ הדתי שאני דואג שיתקיימו אצלנו

אירוע זה יתרום לכך, שאנו נוכל לארח בכבוד ובגאון את כולם ושעוד אנשים יכירו את הקיבוץ 
 הנפלא שלנו מבפנים, ואולי אף יעזור לקליטה נוספת לקיבוץ, בעזרת ה'.

 

הפרויקט נועד להניע תהליך שבו כל ילד ישנו פרויקט חדש בעמק שנקרא 'בשביל העמק'. 
במהלך שנותיו מכיתה א' עד לסיום י"ב יעשה את כל מקטעי שביל עמק המעיינות. רכשנו 

דרכונים לכלל הילדים ונעניק להם אותם בטקס יפה שנערוך בחנוכה. כל פעם שיעברו מקטע 
ב שביל העמק יקבלו חתימה בדרכון. כחלק מהפרויקט בהובלת החינוך, אזור סביאת ה נקואו שי

הנות מפינה ישיוכלו לאנו מאמצים פינה באזור הקיבוץ ומטפחים אותה לטובת אנשי הקיבוץ 
מק שמשתתפים בפרויקט ייחודי עהנות ממנה. יש הרבה קיבוצים מהינחמדה לשבת בה ול

 ביבו צוות מכובד, שעוזר ותומך.זה. הנציג שלנו הוא צביקה זיסוביץ, שמאגד ס
 

ערב, יעברו ילדי החטיבה -בסביבות אחרי הצהרים ,(29.10כ' מר חשוון, ) (הקרוב)ביום שני 
. "למלחמה בסרטן הקש בדלת למען האגודה"את המשפחות בקיבוץ במבצע  להתריםוהתיכון 
 מהנותנים. לטובת מטרה חשובה זו. שנזכה, בעזרת ה', תמיד להיות תרומהכל לנשמח 

       

 רכז חינוך. -חננאל שתהיה לנו שנת חינוך נפלאה עם המון גשמי ברכה,        
 
 
 
 

 איך שגלגל מסתובב לו
 

האופניים לסדנה וביקשתי תיקון התקר. את השבוע קיבלתי תקר בפנימית האופניים, הבאתי 
 .₪ 36הודעת חיוב על סך התיקון בוצע לשביעות רצוני ובמהירות. עם סיום התיקון קיבלתי 

סיפרתי זאת לחברים בעת הפסקת הקפה והופתעתי לשמוע מהם כי תיקון תקר בגלגל רכב 
 כולל פירוק והרכבת הגלגל. ₪ 30עולה 

אחד החברים הציע לי לברר מחיר פנימית חדשה, להחליף אותה לבד ולזרוק את הפנימית 
 .₪ 16עד  12עולה עם החור. עשיתי כדבריו והתברר לי כי פנימית חדשה 
 אם הארתי עיני החברים, אני מרגיש שבאתי על שכרי.

 .רמי לייטנר
 
 

 
 לחבר רמי

 

בתהליך הטמעת שינוי  .נקודת המבט לצערי מצומצמת. אני רואה לנכון להשלים את התמונה
אורחות חיים לקיבוץ מתחדש רב דורי, לצד המחירים יש רווחים קהילתיים, וכאן הרווח הקהילתי 
החברתי, הוא בעיקרו לשכבת האוכלוסייה הוותיקה. ובשלוחות יש שירותים נוספים גרעוניים 

עדכון המחיר  - ואחר( אשר עם השנים אנו מצמצמים אותם, , נהג בית)תספורת ,פדיקור, קלנועיות 
עם זאת ראוי לציין שהצמצום נעשה בפעימות ומתוך הבנה שהציבור ובכללם  .והפחתת המס

 .םהאוכלוסייה הוותיקה זקוקה לה
 מקווה שהארתי בדברי את עקרון "הערבות ההדדית" שלנו כקהילה.

 

 יוסי בוריס.
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 מידע תרבות
 

 .ה היקרים שהגיעו לערב נאמני תרבות'תודה לכל החבר
מטרת הערב הייתה בראש ובראשונה לייצר הזדמנות להוקרת תודה לכל האנשים שמניעים 

קבוצה  השום דבר לא היה קורה כאן. הגיע הם,הפעילויות של ועדת תרבות שלולא את 
קטנה ואיכותית שאחרי דברי התודה וסקירה קצרה שנגעה גם בקשיים, קיימה דיון משמעותי 

ואולי בכלל  מה לשנות ,האם לשמר .כל קבוצה על נושא מסוים ואיך לעשותו .בקבוצות קטנות
 לבטל. עלו הצעות ורעיונות לשיפור ומקווה שנצליח ליישם במהלך השנה.

  

שהצילו לנו את המצב  אורן ג.לתודה לצביקה ז. ובשעה טובה אצלכם בבית.  :70-מופע ה
של צריבת קובץ המופע. מקווים שבשעה זו כבר כל הדיסקים מונחים בתאי  התקלהלאחר 

 ואנוכי ו. תרבות. ,ו. חברים ,הדואר או אצלכם בבית. תיהנו. יהודה א.
 

לאה היקרה, עובדת בשלוחות כבר  .רחמים לאה ויעקובנו יתארחו אצל - לכבוד חג הסיגד
והזמנתי אותה ואת אישה לספר לנו על  את חג הסיגדחוגגים יוצאי אתיופיה  .שנים רבות

 ,(6.11)כ"ח כסלו  ,נפגש ביום שלישי - משמעות החג ולשתף בסיפור העלייה שלהם
 בבית דורות. כיבוד קל יוגש בכניסה.  20:15בשעה 

 

זיו ש. וחנן מ. עשו כמה  -לאט אך בהתמדה עוסקים בהכנת השטח לגינה  גינה קהילתית:
כך שבע"ה בקרוב מאוד נוכל  ,פעולות בשטח להכנת הקרקע, דניאל כ. מקדם את ההכנה

 להזמין את כל המשתתפים להכין את הערוגות ובהמשך לשתול. 
כפי שמסרנו יהיו כמה שינויים לאור המסקנות מהשנה שעברה וכן משהו מעניין: פנו אלינו 

לקיום חלקת ניסיון עבור מכללת כינרת. אנחנו שוקלים בחיוב, בבקשה להיעזר בשטח שלנו 
 הם ידאגו לטפל בערוגה שלהם וזה גם יכול יתרום לנו לקידום הפיתוח של הגינה.

 

 רשמו ביומן 
המפגש המסורתי לגיבוש הקהילה והכרות עם המשפחות החדשות מתוכנן לערב נר חנוכה: 

  .(2.12)כ"ד כסלו  ,'ראשון יום א
 

גם ו ?רוצים להיות אנשי עדות ?רוצים לארח - (17.12), בטבת יום שני 'ערב יזיכרון בסלון: 
נגינה והכתיבה ה ,וכן אמנים בתחום השירה .דור שני מוזמנים לספר ולזכור איתנו יחד

. פנו אלי שאוכל להתחיל לארגן ולתאם את באחד הסלוניםלהיות שותפים ולהופיע מוזמנים 
 המפגשים.

 

 על האמון ושבחרתם בי לקדנציה שנייה להוביל את ועדת תרבות כאן בשלוחות.  תודה,
 ומן הסתם הוא ימלא אותי.  -השנה אני מקדמת עסק משלי של סדנאות ציור 

 . קבעתי לעצמי ימים ואשתדל לעמוד הן בפיתוח העסק והן בקידום התרבות
ההירתמות של הקהילה תאפשר לשמור על מה שהתרגלנו מקווה שהניסיון יהיה לטובתי וש

 אליו בשנים האחרונות. שיהיה לנו בהצלחה ובבריאות טובה. 
  .שלום. עליזה.גתודה ושבת                                                                                                                                                   

 
 

 בין מוצאי שבת ליום ראשון מעבירים את שעון קיץ לשעון חורף
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 היקרה קהילת שלוחות
 

עד לפני מספר שנים יצא לאור בשלוחות ביטאון "הד הגלבוע". בשונה מדף מידע, המחולק 
מידי שבוע והמכיל תוכן אינפורמטיבי )לרוב(, "הד הגלבוע" התפרסם מספר פעמים בשנה 
והכיל בעיקר מאמרי חברים הקשורים לקהילת שלוחות. אנו מרגישים שכלי זה חסר כיום 

 ו כקדם. ובכוונתנו לנסות לחדש ימינ
חברים ותיקים וחדשים, תושבים, תלמידי  -תושבי המקום  כללאנו מזמינים בזאת את 

 לאור בכל דרך שתבחרו.  "הד הגלבוע"ליטול חלק בהוצאת  - תיכון, חיילים וסטודנטים
 

 מה אנחנו מחפשים?

 על כל נושא הקשור לחברה שלנו או לעולם הסובב אותנו ויש בו עניין לרוב  - מאמרים
חברי הקהילה. אנחנו מבקשים ממי שמתכוון לכתוב מאמר, להעביר אלינו את נושא 

 המאמר בהקדם.

 "אנחנו מבקשים רעיונות לנושאים שונים ומגוונים אשר נלקט עבורם דעות  -" משאל עם
ון. לאחר מכן, נציב תיבת 'קלפי' על מנת שכל אחד שונות של חברים ונפרסמן בביטא

 יוכל להביע את דעתו בנושא )בעד או נגד(, ולבסוף נציג את תוצאות המשאל בפני הציבור.

 קצרה עם ביקורת בונה על קהילתנו. התנאי הוא שהכותב חייב לפתוח במחמאה  כתיבה
בחבר  באופן אישיורק לאחר מכן לכתוב את הביקורת בצורה עניינית ושאינה פוגעת 

שגם נשמח לקבל רק מחמאה על איש או מוסד אשר לדעת הכותב פעלו  ,מסוים. כמובן
 מעבר למצופה.

 בכל צורה שהיא( על שלוחות.  תשבציםאו  חידונים( 
 

שהמערכת אינה מתחייבת לפרסם את כל החומרים שיתקבלו הן מפאת חוסר  ,ברצוננו לציין
 מקום והן מסיבות אחרות.  

 

 החומרים יש להעביר אלינו באופן הבא:את 
 הנמצאת מתחת לתיבת הדואר של משפחת תורן. "הד הגלבוע"תיבת דואר ייעודית בשם  .1
 hedhagilboa@gmail.comדוא"ל:  .2
 אפ לכל אחד מחברי הצוות. -שליחת ווטס .3

אמצעי תקשורת זה, בעינינו, הוא בעל חשיבות ועשוי לתרום רבות לחברה שלנו כיום, ולכן 
אנו מקווים לזכות בשיתוף פעולה אשר יסייע לנו להחזיר עטרה ליושנה ולהוציא לאור 

 את הביטאון!
אנו מזמינים כל אחת ואחד לפנות לאחד מחברי המערכת עם כל רעיון או הצעה אשר יכולים 

 ולחזק את קשרים החברתיים בקהילה שלנו. "הד הגלבוע" להעשיר את
 

 בברכה ובתודה,
 .יחי גודל, נילי חייקין, דניאל כץ, מלכה סימון ומוטי תורן

 
 

 
 

 משולחנו של מנהל הקהילה
   

השבוע התקיים מפגש עם סמי )הקבלן( וציבור הלקוחות שהביעו לפניו את  - ענף הבגד
 - חוסר שביעות הרצון

 לובן. .1
 כתמים. .2

 שעות פתיחה. .3
 קבלת הכביסה מידי שבוע. .4

סמי הקשיב לקולות הציבור ולמחרת קיים פגישה עם הצוות, ובמהלך השבועיים הקרובים, 
 יבצע שינויים נדרשים, על מנת להעלות את שביעות רצון ציבור הלקוחות. 

 אנו ממשיכים ללוות את התהליך.
 

 .לג'ודיבמידת הצורך ניתן לפנות  - היה במילואיםבשבוע הבא א
 

 .יוסי בוריס -שבת שלום 
 

 

mailto:hedhagilboa@gmail.com
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 משפיע / מוטי תורן -כל מצביע 
 

אכן משפט נדוש מאד, אולם פעמים רבות, משפטים כגון אלו הם גם צודקים וגם אמיתיים. 
ואני מדבר כמובן על מימוש הזכות, ולדעתי החובה, להגיע לבית דורות ביום שלישי הקרוב 

בעד יורם. אני מכיר את הדעה הרווחת האומרת שבכל מקרה יורם יזכה, אז מדוע ולהצביע 
 להשקיע בהצבעה.

עבדתי חלקית מספר שנים במועצה בקידום בינוי  ?מדוע יורם -אקדים ואכתוב בכל זאת 
תה הזדמנות עבורי להיות שותף בחלק מעבודת המועצה השוטפת. ימוסדות חינוך. זאת הי
 ח המניע והדוחף המרכזי היה יורם. וומסורים אשר הכ ראיתי אנשים רציניים

 ראיתי קבוצת עובדים ממוקדת מטרות ואת התוצאות אפשר לראות בשטח. 
ראיתי שקיפות עד כמה שניתן. הייתי חבר בצוות הפיתוח של המועצה וראיתי כיצד מתבצעת 

ו"ח כולל ד חלוקת המשאבים הגדולה ביותר שעומדת לרשות המועצה. בסוף כל שנה הוגש
ומפורט לצוות כמה הושקע בכל ישוב ולטובת איזה פרויקט ובהתחשב בנסיבות המיוחדות 

 לכל ישוב. 
 ראיתי במו עיני את החלוקה הצודקת של המשאבים שעמדו לרשות המועצה. 

על אף הניסיון של צוות הלשכה, להפנות את הפונים לפגישה עם יורם,  -ראיתי נגישות 
לא קיבל  -תאים לענות על הפניה, הרי מי שעמד על פגישה עם יורם לבעל התפקיד היותר מ

 סירוב אלא מועד פגישה.
המועצה שלנו תמיד, אבל תמיד, דאגה שבסוף כל חודש יקבלו  -ראיתי אחריות ציבורית 

קחו זאת כדבר המובן מאליו יעובדיה את המשכורת עבור עבודתם; ואני מבקש שלא ת
משכורת העובדים מעוכבת שבועות אם לא למעלה מכך.  מאחר ויש לא מעט רשויות אשר

ועם זאת, הצוות המוביל של יורם, ירון הסגן ומוטי הגזבר דאגו לנהל תקציב מאוזן ללא 
חריגה וגם זה לא שכיח במחוזותינו. ועלינו לזכור: אחד מהמקורות הכספיים החשובים 

ואצלנו כידוע אנחנו לא  יה אשר משלמים ארנונה גבוההיביותר ברשויות הם מפעלי התעש
משופעים במפעלים כאלו ועדיין מצליחים לשמור על תקציב מאוזן מחד, ומאידך לקדם את 

 יש עשיה רבה בשטח מבלי שאפרט. -המטרות שהמועצה הציבה לעצמה וכידוע 
אני מודע לכך שיורם לא מחובר פוליטית למפלגות השלטון כיום, אולם עם זאת,  -קשרים 

 יס תקציבים בהיקף נאה. הוא מצליח לגי
ואתייחס רגע למתמודד השני. כפי שאנו מכירים היטב ברמה הארצית, קל מאד למי שמתמודד 

סיוננו אנו יודעים, שמה שרואים ימול מועמד מכהן, להבטיח הבטחות ולהצהיר הצהרות, אולם מנ
את התפקיד,  לא רואים מכאן ועם כל הרצון והכנות בדברי המתמודד, הרי כשהוא מקבל -משם 

ישם מעט מהצהרותיו ולא משנה מה הסיבה. ולכן גם כאן המשפט הנדוש נכון: יהוא מצליח ל
מוטב ציפור אחת ביד, במיוחד שיודעים שהיא טובה, מציפור אחת על העץ. בטוחני שישנם 

ענון השורות היא יאנשים אשר מתנגדים להמשך כהונתו של יורם אם מהסיבה שהחלפה ור
ם מפאת שנפגעו מהמועצה עקב סירוב שקיבלו; אולם אני מציע לאנשים הללו, תמיד טובה וא

 יורם. לחשוב בשקט על מכלול הדברים ולהבין שבשקלול שלהם אין ספק שהכף נוטה לכיוון
 

 מדוע לגשת ולהצביע אם ברורה התוצאה. ברצוני למנות ארבע סיבות לכך: -ולסיום 
 

 )ועוד ניתן יום חופש עבור כך(.כפשוטו  -לקיים את חובתנו האזרחית  .א
 

איש. חלק מהאנשים אין להם  280 - בפנקס הבוחרים שלנו רשומים, אם אינני טועה, כ .ב
כבר כל קשר לשלוחות שנים רבות וחלק מהרשומים הם מחוץ לשלוחות בימים אלו ולא 
נראה לי שהם יטריחו את עצמם להגיע על מנת להצביע )למשל: סטודנטים(. ולכן, בכל 

רה, חסרים לנו לא מעט אחוזים בהצבעה וכדאי שאלו שנמצאים ישפיעו על מדד מק
 חשוב זה.

 

אף לא אחד מאיתנו יודע בסופו של דבר מה כל אחד יצביע אולם ברור לנו שהמתנגדים  .ג
 ליורם, אם יש כאלו, יגיעו בכל מקרה להצביע. בואו לא נשאיר את הבמה רק להם.

 

שיתגייס כולו או רובו המכריע בעד יורם, נותן לו הרגשה כולנו בני אדם. גם יורם. וישוב  .ד
 טובה ומשדר תחושת אמון בו, מה שכל אחד בסתרי לבו מייחל לקבל ממקום עבודתו.

 

 אני מזמין את כולנו לבוא ולממש את זכותנו ולהצביע בעד יורם.     
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 אישור תושב 
 

ישראל, ישנו סעיף בפקודת כחלק  ממגמה לעידוד התיישבות במקומות מסוימים במדינת 
 המסים, הנקרא הנחת יישובים.

 משמעות הסעיף היא, שאם עובד גר ביישוב הנמצא ברשימת היישובים, שניתן להם זיכוי במס, 
 והוא משלם מס בתלוש המשכורת שלו. אזי הוא זכאי להטבת מס. 

 אחוז הזיכוי משתנה מיישוב ליישוב. 
  .7%לתושבי שלוחות ההטבה היא בגובה 

 תושבי שלוחות שאינם משלמים מס, לא יקבלו את ההטבה.
כחשבת שכר, חוקי מס הכנסה חלים עלי, ואני פועלת בשליחותם כביכול, רק כאשר יש 

 ברשותי אישור תושב המוכר לצרכי מס הכנסה, יש באפשרותי לעדכן אותו במערכת השכר. 
 מזכירת פנים.  -את האישור ניתן לקבל אצל ג'ודי פולסטר 

 מעסיק חלים עליהם.  - בנינו בעצמאות כלכלית, הינם שכירים לכל דבר ועניין, ויחסי עובד
עצם העובדה שאני מכירה את העובד, את הוריו, ואת שכניו, לא נותנת לי אפשרות לעדכן 

 במערכת השכר, נתונים וזיכויים ללא האישור הרשמי, המוכר ע"י רשויות מס הכנסה. 
 

 סמדר כוכבי.        
 
 
 
 

 מההיבט של מזכירת פנים -אישור תושב לצורך הנחת מיסים 
 

 בקשה לחתום על אישור תושבות, לצורך קבלת הנחת מיסים. במעת לעת פונים אלי 
חלק מהפונים אינם גרים בפועל בשלוחות, והמעסיק מפנה אותם אלי לבקש אישור תושבות 

 הבעיה שיחתמו לך על אישור?מה  -בטענה שרשום בתעודת זהות כתובת מגורים שלוחות 
 המזכים היישובים מן אחד של קבוע לתושב רק ניתנת במס להנחה הזכאותבהתאם לחוק, 

 שב. התו של ו"חיי מרכז" מיקום הוא בהם שהעיקרי מבחנים מספר י"ע נקבעת התושבותחה. בהנ

אין די בכך כדי  -גם כאשר רשומה למבקש/ת בתעודת הזהות שכתובת המגורים "שלוחות" 

 בת/בן עבודת מקוםעל גבי טופס הבקשה יש למלא לכן  חייו/חייה, מרכזהיא  אשר ששלוחותל
הילדים. בנוסף, יש לצרף הוכחת תשלום ארנונה או  לומדים בהם החינוך מוסדות מיקוםו זוג

 הסכם שכירות כהוכחת מגורים קבועים בישוב המזכה. 
באופן קבוע בבית ההורים, צריך גם הצהרה חתומה אצל צעירים/רווקים/סטודנטים הגרים 

דין, שהבן/בת אכן גר/ה בבית ההורים באופן קבוע -של ההורים עם אישור חתום בידי עורך
 ולא מחוץ לקיבוץ.

 ,למי ורק, למי במס הנחה מתן הבטחת שמטרתן מהבקרות כחלק נדרשים ל"הנ הפרטים כל
המצב נחשב  -אגב, במקרה שבני הזוג רשומים בתעודות הזהות בכתובות שונים  .לה ת/שזכאי

 אינו זכאי להנחת מיסים. -כניהול מרכז חיים כפול, ואפילו שהמבקש גר בפועל בישוב מזכה 
 
 
 
 
 

 עמק המעיינות -ממחלקת הביטחון 
 

 28-31.10.2018תרגיל צבאי באזור בין התאריכים 
 

 צבאי גדול בעמק המעיינות. יתקיים תרגיל 28-31.10.2018בשבוע הבא בין התאריכים 
 תורגש תנועה של רכבים וכוחות צבא באזור.

 

  -דותן פוקס  -בברכה       
  מח' ביטחון וקב"ט המועצה.
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 משולחנה של מזכירת הפנים
 

 לאחר שהתקבלו פניות ממספר מועמדים ומועמדות לתפקיד,  איתור מנהל/ת מש"א
על קורות החיים שהתקבלו. הוחלט להזמין מועמדים נבחרים לראיון הצוות נפגש ועבר 

 עבודה בתקופה הקרובה. חברי צוות האיתור הם יורם רותם, יוסי בוריס, דבורה ליס ואני.
 

במועצות האזוריות, הציבה בפני ההורים והמורות אתגר  שביתת ארגון מפעילי התחבורה
של האוטובוס הצהוב. הודעות הועברו בקבוצות הגעה ללימודים בזמן, ללא ההסעה  -לא פשוט 

הווטסאפ, הורים שינו סדר יום ותכניות, ובצורה זו או אחרת כולם הגיעו ליעד בסופו של דבר. 
 התקיים כרגיל.  - הלימודים סיום עם, הספר מבית התלמידים פיזור

מקווים שסכסוך העבודה הסתיים ושלא יהיו  -תודה לכל מי שחשב על הכלל וסייע בהסעות 
 ימים נוספים כאלה. 

 
בהתאם למתווה שהחלטנו עליו עם תחילת עבודת צוות  - איחוד סטטוסים ישיבה רחבה

הראשונית שהוכנה על ידי הצוות, הוצגה בפני חברי המזכירות  האיחוד סטטוסים, הטיוט
ביום ראשון. בישיבה הזאת השתתף גם מורדי שבט, אחראי צמ"ד בתנועת הקיבוץ הדתי. 

 חברי המזכירות קבלו מראש את המסמך לעיון ובמהלך הפגישה התקיים דיון פורה. 
נת לדאוג להמשכיות של המיקוד של הדיון היה סביב הצורך במעמד אחד, במיוחד על מ

מפעל החיים של המייסדים ושל ציבור הממשיכים. ישיבת המשך של צוות איחוד סטטוסים 
ביחד עם חברי המזכירות, נקבעה לתחילת נובמבר. גם במפגש הבא מורדי שבט ישתתף, 

ואכן יש לנו הרבה מה ללמוד מניסיונו הרחב בתחום. הוחלט לצרף למפגש הבא שני נציגים 
תודה לעמית פורשר ולשמיר חייקין שנענו ברצון לפניה שלי. על מנת לאזן  -הצעיר מהדור 

ותיקים, הצעתי ליחיאל נזרי להצטרף ואת הרכב הצוות מבחינת הבטחת זכויות החברים ה
 תודה ליחיאל שאף הוא נענה ברצון לבקשתי.  -לצוות 

 -חרובי, מרכזי צמ"ד עידית  -הרכב הצוות: מזכירת פנים, מרכז משק, נציגת המזכירות 
 ,ודבורה ליס ,מרכז ועדת חברים ,ציבור החברים יהודה אריאל נציגירפי אלון ואורן גל, 

חברת הועדה. החברים בעצמאות כלכלית מיוצגים על ידי שי מועלם, והזוגות בתהליך 
קליטה מיוצגים על ידי יוחאי רבי. כאמור, לישיבה הבאה צורפו יחיאל נזרי, עמית פורשר 

 מיר חייקין.וש
 

ערב ההסברה בנושא בית לחיים לאנשים עם מוגבלות  - ם ישראל"ערב הסברה אקי
מקיבוץ ה רופא-שכלית, התקיים ביום שני בהשתתפות מרשימה של הציבור. שירלי פלוט

רשפים, שעובדת באקים בתחום תרבות הפנאי, הציגה בפנינו את התובנות שלה בנושא 
ה עם מוגבלות שכלית. שמענו משירלי איך הדיירים לומדים יהדיור בקהילה, של אוכלוסי

להתמודד באופן עצמאי עם תחבורה ציבורית, על השתלבותם במקומות עבודה, ועל החשיבות 
 להעצים אותם ולאפשר להם עצמאות תוך חונכות וליווי מקצועי מטעם אקים ישראל. 

ת שכלית מהאזור, שכעת השלב הבא לקידום הנושא הוא גיבוש קבוצת חברים עם מוגבלו
מעוניינים לעבור מבית משפחתם, לדיור בקהילה. שמחנו לשמוע משירלי, וקיבלתי בהמשך 

ם ישראל, שהמגמה הברורה היא להעסיק אנשים מתאימים "אישור על כך ממנכ"לית אקי
 מתוך שלוחות אם כי אין התחייבות לכך ברמת החוזה שלנו. 

 מי שמעוניין להיות בצוות מוזמן לפנות אלי.נרצה להקים צוות מלווה לפרויקט. 
 

ביום שלישי יוסי בוריס ואני הדרמנו לעין צורים,  פורום עמיתים למזכירים ומנהלי קהילה
 . 70-למועדון הוותיקים. המבנה שופץ במיוחד עבור ציבור הוותיקים, לכבוד שנת ה

דדי הצלחה בתפקיד, זה היה המפגש הראשון בסדרה, לשנת תשע"ט. הפעם המיקוד היה על מ
 ואחת.  וכן על מנהיגות אותנטית שמביאה לתוך התפקיד את הסגנון האישי של כל אחד

   הקיבוץ המארח אתהיה מעניין מאוד, והרחבנו את הדעת. חלק מהמפגש הוקדש להכרות שלנו 
חבר הקיבוץ, על התהליך שהם  ,המזכיר, ומפי אלי דאובה ,עין צורים. שמענו מפי מוטי וגשל

 מחשבים מסלול מחדש". התהליך כלל שיח ציבורי ובניית הסכמות.  -עין צורים "הובילו 
 התוצר הסופי, לא רק חוברת אלא דרך חיים, עבר בקלפי ברוב גדול ומוטמע בימים אלה. 

 מצפים כבר למפגש הבא! .היה מאוד מעניין
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 ביום רביעי התכנס צוות איתור מרכז משק למפגש ראשוני.  - איתור מרכז משק
 ות, לתפקיד מרכז משק/גזבר. דעבקרוב יפורסם מכרז פנימי על לוח המו

 הרכב צוות האיתור: הילה דנינו, ישראל מאור, יוסי קנר ואני. 
 

מתקרב ובא. באחרונה אנו נחשפים במדיה לפרסומות  למועצות המקומיות יום הבחירות
נשנות המעודדות אותנו למצות את זכותנו לבחור ולהשפיע. אל לנו לשכוח שממלא חוזרות ו

קרו במערכת הפוליטית אתפקיד ציבורי, תלוי למעשה בציבור הבוחרים. זה נכון ברמת המ
 המדינית, ונכון גם במיקרו בבחירות לראש מועצה אזורית. 

 ולאחוזי הצבעה גבוהים.  הקול של כל אחד ואחת נחשב, ואנו מצפים לגילוי אזרחות טובה
 וזכאים הפעם להצטרף לציבור הבוחרים.  17אני מברכת את ילדי התיכון שהגיעו לגיל 

 נא זכרו להגיע עם תעודה מזהה.  
 

כפי שפורסם מראש, זהו יום שבתון. ענפי השירות, בתוכם חדר האוכל, המרכולית, 
יום קודם עם קניות המרפאה ומערכות החינוך, יהיו סגורים. מומלץ להתארגן 

 מהמרכולית וכן בקנית אוכל מבעוד יום מחדר האוכל.
 
 .בשבוע הבא יגיעו אלינו חניכי תכנית "כולנו" - "כולנו בארץ"

 איחולי הצלחה לקני גולדמן ולדבורה ליס מנהלי התכנית, ולגבי סטולפנר המדריכה. 
 כולנו מאחלים לחניכים חוויה משמעותית ומהנה בשלוחות.  

 
לאחר המתנה ארוכה, אנו מתקרבים למועד ההצבה של  - מיתקנים במגרש משחקים

 ארבעה מתקני כושר למבוגרים בפארק דורות. יש למה לצפות! 
 

 50-לתתארח בשלוחות קבוצה של קרוב  (9-10.11, א' וב' בכסלו )"תולדות" 'בשבת פ
איש מהמכינה בה ציפי וקסמן נמצאת השנה. זוהי השלוחה הדתית של המכינה העולמית 

 "קול עמי". הקבוצה תצטרך את כל החדרים, נא לקחת בחשבון מבחינת הזמנת אורחים לשבת.
 

 ג'ודי. -בת שלום ש

 
 

 

 
 

 שלום -שבת 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
  

 האוכל-שעות הארוחות בחדר
אחרי השיעור                 ליל שבת 

 דק' לאחר התפילה( 18)
 .11:30שבת צהריים 

בנובמבר 1-החל ב  

חובת הדלקת אורות גם ביום 

 בכבישים בינעירוניים
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 שלום רב,

 

 אור דולק בבית הכנסת
שנה לאירועי ליל הבדולח, נציין ביום חמישי, ל' בחשון תשע"ט,  80במלאת 

בנובמבר, את הלילה ההוא בו כבו האורות בבתי הכנסת בגולה. לזכרם  8
האור בבתי הכנסת בישראל ובתפוצות יושאר דולק במשך כל הלילה. אור 

ים במקום חושך, תקומה במקום אובדן, לימוד תורה במקום חורבן. אנו מזמינ
את כל קהילות הקיבוץ הדתי לקחת חלק ולהצטרף למיזם שנולד בתוך תנועת 
הקיבוץ הדתי )ע"י דליה יוחנן מטירת צבי(, מיזם ההולך וצובר תאוצה בארץ 
ובעולם. ניתן להוסיף גם לימוד קצר באותו ערב ולהנציח ולהעלות לרשת 

יכנס לדף תמונה של בית הכנסת המואר. לפרטים נוספים ועדכונים ניתן לה
   שם יופיעו הפרטים, התמונות והעדכונים. אור דולק בבית הכנסתהפייסבוק 

 
 שבת עולמית

 1416 -בכ השבת יחגגו כמיליון איש את שבת עולמית, באמצעות השתתפות באלפי אירועים
ערים בעולם. זוהי יוזמה עממית חסרת תקדים בהיסטוריה היהודית 

ד". המטרה היא לערוך אירועים שבמרכזה עומדת הסיסמה "חוגגים יח
הנושאים מסר של אחדות, ונותנים הזדמנות לחזק את הזהות היהודית 
ולהתחבר ליהודים ברחבי העולם כולו. יוזמת "שבת עולמית" החלה 

, כאשר חבר בקהילה היהודית בדרום אפריקה שאל את 2013בשנת 
אם כל  הרב דוקטור וורן גולדשטיין, רבה הראשי של המדינה, מה יקרה

היהודים בעולם ישמרו שבת אחת. הרב העדיף שלא לענות לו תשובה פילוסופית, אלא לבדוק 
לשמור שבת אחת  –האם ניתן לקבץ את כל יהודי העולם לשמור יחד את השבת. האתגר

תפס תאוצה במהירות, והצטרפו אליה עשרות אלפים, גם כאלה שאינם שומרי  –במלואה 
 300 -כחוויה בלתי נשכחת. בישראל מתקיימים השנה למעלה מ תורה ומצוות, והם חוו זאת

אירועים המוניים של אפיית חלות, סעודות שבת, לימוד משותף והבדלות בצאת השבת, 
שבתל אביב, בהשתתפות אלף איש! לפרטים  1והמרכזי שבהם סעודת ליל שבת בהאנגר 

 .https://theshabbosproject.org/he/eventsנוספים: 
 

 .שבת שלום, אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה
 
 

  -מעמודים 
 

 . בגיליון ננסה לברר:אמתליון עמודים הבא יעסוק בנושא יג
 

 ?מהי אמת ואיך מגיעים אליה 
 

 פוליטיקה, משפחה, -מה מקומה של האמת בזירות החיים השונות? )חינוך, זוגיות
 .פרסום, תקשורת, בית משפט... (

 

  ?האם יש אמת אחת או שהכול בעיני המתבונן 
 

 ?למה האמת כל כך חשובה לנו 
 

 מהו היחס בין אמת לנרטיבים, מיתוסים. 
  

  חשיפה לנרטיבים הפוכים לאותה מציאות )בתחומים שבהם  -האמת שלי, והאמת שלך
 .עות פוליטיות, וכד'(הדתה, פמיניזם, ד - יש פערים גדולים כמו

 

                  הצעות ורעיונות לכתיבה / לכותבים, סיפורים, שירים ועבודות אמנות, כמו כן, 
 - לסוגיות נוספות שכדאי לכלול בגיליון, יתקבלו בברכה במערכת עמודים הצעות

amudim@kdati.org.il  חומרים . הדד ליין להגשת (11.11)עד ליום ראשון, ג' כסלו
 .9.12.2018יום ראשון, א' טבת,  -ליון ילג

 

 .052-3749310. - עמודים, תרבות ורוח - רוף-ריבה פריד
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